
Protokół Nr RO.0012.4.5.2024 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Gminy Zaniemyśl odbytego w dniu 13 listopada 2024 r. 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbyła posiedzenie w następującym składzie: 

1. Ewelina Siudzińska – przewodnicząca Komisji 

2. Katarzyna Szymczak-Kozak – członek, 

3. Filip Kalisz 

4. Kacper Łaniak 

5. Paweł Jagodziński 

6. Marcin Brylewski 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

 2. Zapoznanie się z dokumentami w zakresie: 

 1. Planu rekultywacji Jeziora Raczyńskiego – zakres prac 

 2. Wyników badań przed rekultywacją 

 3. Wyników badań po rekultywacji 

4. Dokumentacji potwierdzającej zakończenie prac rekultywacyjnych. 

5. Kosztorysu inwestycji.  

3. Sprawy bieżące 

4. Wolne głosy i wnioski 

5. Zamknięcie posiedzenia 

Ad. 1 Przewodnicząca- pani Ewelina Siudzińska  otworzyła obrady, powitała uczestników 

posiedzenia.  

Ad. 2 Przystąpiono do analizy dokumentów dotyczących rekultywacji Jeziora Raczyńskiego 

 Temat Jeziora Raczyńskiego przedstawiony został Komisji przez Pana Pawła Jagodzińskiego, 

który na prośbę przewodniczącej zgodził się w dniu dzisiejszym poprowadzić Komisję. 

Wszyscy członkowie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie „ZA” w 

głosowaniu jawnym przegłosowali kandydaturę Pana Pawła. 

Naświetlony został temat badań jeziora w roku 2015 - przygotowanie do rekultywacji  

Później omówiono zalecenia co do kierunku działań oraz przedstawiono wyniki końcowe po 
wszystkich etapach do 2022 roku.  
Jezioro Raczyńskie jest akwenem geologicznie starzejącym się, znajduje się w stanie głębokiej 
eutrofizacji.  



Działania podejmowane przez ostatnie lata miały na celu powstrzymanie zakwitu sinic co 
udało się zrealizować. Głównym zadaniem była inaktywacja fosforu zgromadzonego w nie 
zmineralizowanych osadach dennych. Na podstawie badań wody przeprowadzonych przed 
inwestycją oraz po jej ukończeniu można jednoznacznie stwierdzić, że osiągnięto zamierzony 
efekt ekologiczny. Widoczna poprawa jakości wody i jej właściwości biochemicznych.   
 

Po przeanalizowaniu materiału dotyczącego inwestycji komisja stwierdziła, że z 
ekologicznego  punktu widzenia inwestycja była zasadna.  
Ogólnie zakładany plan czyli efekt ekologiczny został osiągnięty, tym samym inwestycja dała 
pozytywny rezultat co potwierdzają badania wody a także "naoczny" efekt który widzimy 
latem czyli brak zakwitów.  
 

Wnioski Końcowe: 

- inwestycja była zasadna – efekt ekologiczny został osiągnięty. 

- widoczna poprawa jakości wody i jej właściwości biochemicznych, a także nasycenie 

tlenem  

- systematyczne kontrolowanie i badanie jakości wody 

- w miarę możliwości finansowych dalsze polepszenia klasy czystości  oraz regularne 

kontrole osadów dennych i jakości wody co 4-5 lat. 

Ad3. Sprawy bieżące nie były podejmowane. 

Ad4. Wolnych głosów i wniosków nie odnotowano. 

Ad5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

  Rady Gminy Zaniemyśl  

/-/ Ewelina Siudzińska 

 

Protokół sporządziła: Ewelina Siudzińska przewodnicząca komisji 

    


